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Function of genitive (of plural) 

◦ after nouns 

bolest kloubů, operace rukou, zlomeniny obou nohou 

◦ after expressions of quantity: mnoho, moc, hodně (problémů, potíží...) x málo, trochu, 

kolik (Kolik je vám roků? Kolik máte sourozenců?), několik.... 

◦ after some verbs  

◦ ptát se/zeptat se (to ask): Zeptal jsem se na test mých spolužáků. 

◦ bát se (to be afraid): Pacient se bál odběrů a injekcí. 

◦ mít strach z (to be scared): Mám strach z těžkých operací. 

◦ všímat si/všimnout si (to notice): Všiml jste si nějakých dalších příznaků? 

◦ after some prepositions 

z/ze, od, do, od-do, bez, vedle, blízko, u, během (during), kromě (except, besides) 



Pronous, adjective, numbers in Gen pl 
M, F, N 

◦ TĚCH 

◦ MÝCH 

◦ TVÝCH 

◦ JEHO 

◦ JEJÍCH 

◦ NAŠICH 

◦ VAŠICH 

◦ JEJICH 

◦ HEZKÝCH 

◦ MODERNÍCH 

 

DVOU, OBOU 

TŘÍ 

ČTYŘ 

PĚTI... 



Masculine Nouns in Gen pl 

◦ Inanimate 

◦ kilo banán-ů 

◦ pět slovník-ů 

◦ deset prst-ů 

◦ bolest sval-ů 

◦ operace obou kotníků 

 

 

◦ Animate 

◦ student-ů, rok-ů 

◦ lékař-ů 

◦ pes-psů 

 

Remember: 

◦ dnů=dní 

◦ týdnů 



Feminine Nouns in Gen pl 

◦ -a 

žena-žen 

kniha-knih 

fakulta-fakult 

ledvina-ledvin 

BUT: lékařka-lékařek 

◦ -e 

židle-židlí 

restaurace-restaurací 

injekce-injekcí 

◦ BUT: -ice: -ic 

ulice-ulic 

nemocnice-nemocnic 

◦ -yně:-yň 

přítelkyně-přítelkyň 

◦ -consonant 

potíž-potíží 

tvář-tváří 

dlaň-dlaní 

kost-kostí 

 



Neuter Nouns in Gen pl 

◦ -o 

město-měst 

auto-aut 

okno-oken 

 

-e 

moře-moří 

 

◦ -í 

náměstí=náměstí 



Movable -e- 

two and more consonants: +e 

◦ Feminine 

sestra-pět sester, studentka-několik studentek, lékařka (doktorka)-

deset lékařek (doktorek) 

◦ Neuter 

okno-oken 

játra- cirhóza jater 



Irregular forms of Gen pl 

Remember: 

přítel    přátel 

obyvatel (citizen)  obyvatel 

peníze    peněz 

vejce    vajec 

dítě    dětí 

člověk   lidí 

ucho    uší 

oko    očí 

ruka, noha   rukou, nohou 
 

 

 



Personal pronouns in genitive 

PTÁT SE 

já  mě 

ty  tě 

on  ho 

ona  jí 

my  nás 

vy  vás 

oni, ony jich 

◦ AFTER PREPOSITION 

◦ vedle mě 

◦ vedle tebe 

◦ vedle něho (Ma), vedle něj (Mi) 

◦ vedle ní 

◦ vedle nás 

◦ vedle vás 

◦ vedle nich 

 


